
Verksamhetsberättelse för Mölndals Naturskyddsförening, verksamhetsåret 2023  

 

Styrelsen  
Ordinarie årsmöte hölls den 6 mars 2023. Styrelsens sammansättning såg därefter ut som följer:   

Ordförande  Elin Trolltoft 
Vice ordförande Leif Lithander 
Sekreterare  Per Schillander  
Kassör  John Kindblom  
Övriga ledamöter  Håkan Svensson 

 Lena Sjödell 
Suppleanter  Eva Sörenson 
 Mats Foss 

  
Ansvarsområden 

• Elin Trolltoft: ledamot i skogsreferensgruppen, epostkonto, kommunikationsgruppen 

• Leif Lithander: ledamot i skogsreferensgruppen samt vattenrådet  

• Per Schillander: postmottagare  

• John Kindblom: epostkonto  

• Lena Sjödell: ledamot i hållbarhetsgruppen, epostkonto, kontakt m Studiefrämjandet 

• Håkan Svensson: representant i länsförbundets styrelse, skogsgruppen 

• Eva: skogsgruppen, kommunikationsgruppen 

• Mats: skogsgruppen  

 

Medlemmar  
Föreningens medlemsantal under 2023 var 1832 st. Av dessa var 1204 vanliga medlemmar, 626 

familjemedlemmar samt två hedersmedlemmar. År 2022 var medlemsantalet 1840 st. I våra 

medlemsbrev efterlyser vi stöd i olika sakfrågor och ärenden, och ibland får vi bra respons.  

Styrelsen  
Under 2023 löpte föreningens verksamhet normalt, med flera gemensamma aktiviteter. 

Styrelsemötena hölls som regel i Aktiviteten, utom i juni då vi träffades vid Rådasjön. Under året har 

vi haft 9 ordinarie styrelsemöten. Styrelsen har varje månad skickat ut ett medlemsbrev, som speglat 

vår verksamhet.  

Skogsgruppen   
Skogsgruppen består av 11 medlemmar och hade 7 möten under året. Gruppen gjorde utflykter till 

Kroksjön/Lindome och tittade på avverkningsanmäld skog, i bland annat Skäggered. Vi jobbar för att 

skydda ett större område i Lindome från avverkning, då det har potential att bli naturskog om >50 år. 

Gruppen föreslog för kommunstyrelsens ledamöter att bjuda in kommuninvånarna till 

informationskväll om Mölndals stads skogsinnehav. Det är bara Liberalerna och Miljöpartiet som har 

svarat, men intresset var svalt från de båda att arrangera en informationskväll.  

Gruppen genomförde en trädvandring 15 juni. Vidare hade gruppen två möten med Mölndals Stads 

skogsreferensgrupp och har legat på för att få ta del av kommunens tjäderinventering. Efter ett 

halvår kom den. Utöver detta har det under hösten varit ett flertal möten för att organisera 

skogsdagen 16 oktober med flera föreläsare: svampexpert Anders Dahlberg, skogskändisen Sebastian 

Kirppu samt Paul Södersten och Johan Norrman från Skogsstyrelsen. En mycket uppskattad dag med 

två föreläsningstillfällen och 50 + 79 besökare. Skogsdagen följdes upp med en filmvisning "Om 

Skogen" 14 november lockade 32 besökare.  



Naturskydd, planer och program 

• Vi har haft kontakt med Balltorps fritidsförening om den biologiska mångfalden i deras 

område. Gökotta hölls i området 18 maj med ett tiotal deltagare. Vår samtida gökotta vid 

Gunnebo samlade lika många deltagare.  

• Kretsen har engagerat sig i vattenfrågor för Kålleredsbäcken, Mölndalsån, Lindomeån och 

våtmarker i skog. Våra tankar på att skapa en våtmark vid Lindomeån/Kungsbackaån har 

inneburit kontakter med åns vattenråd, Kungsbacka kommun och kretsen där. Båda 

kommunerna är intresserade, men det hela går sakta. Vi granskade ett förslag på 

vattenförsörjningsplan för Mölndal kommun samt ett förslag på miljöanpassningar av 

vattenverksamhet för elproduktion i Mölndalsån.  

• Vi har deltagit i möten med Mölndalsåns vattenråd, ett samverkansorgan med syfte att skapa 

samsyn och helhetsperspektiv på vattenresurserna inom Mölndalsåns avrinningsområde. 

Under 2023 har flera yttranden med beröring på Mölndalsån inlämnats. 

• Vi överklagade detaljplanen för Lunnagården till MMD.  

• Motocrossbanan i Forsåker överklagade vi till MÖD.  

• Vi har bevakat utredningen om Götalandsbanan, som avbröts och återupptogs med samma 

innehåll.  

• Trafikverkets plan för uppställningsspår vid Pilekrogen granskades.   

• Detaljplanen för Lindome logistikpark granskades och vårt yttrande drog åt samma håll som 

Länsstyrelsens.  

• En detaljplan för en förskola i Kikås, ”Hålstens mosse”, visade sig strida mot ett 

avvattningsförbud. Efter kontakter med Länsstyrelsen tittar kommunen nu på alternativa 

platser. Arbetet var en tydlig seger för naturen, lagen och kretsen.  

• Vi engagerar oss i en tänkt exploatering i ett olämpligt område i Tommered, sydost om 

Hällesåker.  

Slåtter  
I samarbete med Tekniska kontoret genomförde vi i början av augusti en ängsslåtter i sluttningen ner 

mot Tulebosjön. Endast ett par personer deltog – upplägget bör omprövas.  

Hållbarhetsgruppen 
Gruppen har genomfört följande aktiviteter:  

• Föredrag på biblioteket, Sonja Pettersson från Tillsammansodlingen i Mölndal och Olle 

Olsson från Lilla Jordbruket i Olofstorp. Fokus på eko-odling. Mycket intressant men inte så 

stor publik.  

• Biologiska mångfaldens dag 22 maj. Tipspromenad till insektshotellet vid Södra Långevattnet. 

Trots försök att värva några av de många badande så gick få promenaden. Göran Andersson 

stod vid insektshotellet och visade och talade om insekter. 

• Samarbete med Gunnebos Mat och Hantverk 9 och 10 september och marknadsföring av 

Naturfalken. Stor tillströmning av intresserade, framför allt första dagen.  

• Miljövänliga veckan med temat ”Byt till eko”. Vi stod på Willys 30 september och 1 oktober 

för att prata om ekoprodukter.  

• Skogsdagen 16 oktober. Hållbarhetsgruppen deltog med det praktiska i samband med 

föredragen på eftermiddag och kväll. 

• Vi har varit i kontakt med kommunen, Frida Brännborn Torbäck, utvecklingsledare för klimat 

och miljö. Det har ännu inte lett till något praktiskt samarbete. Däremot verkar kontakt med 

Mikael Johansson Holmström kunna leda till samarbete med språkcafé – hälsoskola under 

våren.  



Fågelgruppen   
Fågelgruppen, under ledning av Per-Anders Svensson, hade en fågelkurs som träffades 15 gånger,  

12 på våren och 3 på hösten. De flesta gångerna var de i Änggårdsbergen men två gånger ute på 

Stora Amundön. Utöver det hade gruppen exkursioner till Tjolöholm, Gunnebo, Rambo Mosse och 

Klippans naturreservat i Härryda.  

Kommunikation  
Kommunikationsgruppen är ansvariga för att uppdatera hemsidan och bl a informera om föreningens 

verksamhet via Facebook och Instagram. På Facebook, där vi heter Mölndals 

Naturskyddsförening, har vi knappt 400 följare. På Instagram @naturskyddsforeningenmolndal, har 

vi 150 följare. På vår hemsida har vi under 2023 haft 4700 visningar och ca 1700 besökare, vilket är 

nytt rekord. I oktober var det mest trafik, med 900 visningar och 400 besökare. Kretsens 

kommunikationsgrupp arbetar med att öka vår digitala synlighet på dessa plattformar för att nå ut till 

fler. Effekten på Facebook (sedan förra januari) har varit god: räckvidden har ökat med 70 % och 

antal besök med 134 %.  

Vi har skickat ut nyhetsbrev med e-post varje månad och arbetat med uppdateringar av 

kontaktuppgifter för kretsens medlemmar. Gruppen består av 5 medlemmar och hade 8 möten 

under 2023.  

Övrigt  

• På sensommaren ordnade kretsen en mycket uppskattad grillkväll för kretsens aktiva 

medlemmar.  

• Vi gästade två Rotary-klubbar och berättade om föreningen och vårt engagemang för skogen.  

• Svanmatningen vid Stensjön avvecklades, då boden var i dåligt skick och havren angripen av 

råttor/möss. Dessvärre frös Ståloppet helt, så några fåglar syntes inte till.  

• Stöd till Örn -72 (arbetar för bevarandet av livskraftiga örnpopulationer i Norden).  

 

Mölndal, februari 2024 

Mölndals Naturskyddsförening  

Styrelsen  


